
Éves 
felkészítés 
a SZOTE-n 

A szokottnál nagyobb volt az 
i zwlom a várakozás a szervezők 
körében az ez évi felkészít« tábor 
e lő t t Ennek több oka Is v o l t 
Egyrészt egv olvan mozgalmi év 
előtt á l l tunk (állunk), mely az 
ifjúsági szövetség minden szint-
jén fokozott feladatok elé dti i t ja 
a vezetőket, ölvan év elé néztünk 
(nézünk), melyben az összehan-
golt tevékenység biztosithatja 
csak a feladatok megoldását. Eh-
hez viszont elengedhetetlen, hogv 
az év eleién együtt gondolkod-
junk együtt tervezzük, helyesen 
értelmezzünk, súlyozzunk, biztos 
ismeretekkel, felkészültséggel vér-
tezzük fel magunkat . Egv Ilyen 
periódus előtt Dedlg különösen 
fontos, hogy a felkészítés teljes 
körű legyen. Az Izgalmat pont az 
okozta, hogy az őszi vizsgaidő-
szak va jon mennyi re befolyásolja 
a megje lenés t Az előzetes jelek, 
információk pedig n e m voltak 
túl kedvezőek. Nem is volt így 
olyan várat lan, hogy a közel 300 
meghívott KISZ vezetőből, alig 
több min t 200 érkezet t be augusz-
tus 30-dn az Immáron hagyomá-
nyos táborhelyre, az Állatorvos-
tudományi Egyetem Állategész-
ségügyi Kara hódmezővásárhelyi 
tangazdaságának cfmerező tábo-
rába. A tábor fo lyamán még 
ebből is jónéhányan elmentek, 
m e r t még vizsgázniuk kellett. 
így a tábor főként vezetőképző 
funkcióját tudta csak ellátni, éves 
fel- ill. előkészítő funkcióját már 
kevésbé. A program Is úgy ala-
kult . hogv a tábor elején voltak 
előadások (délelőtt dr. Koncz Já-
nos: aktuális Ideológiai kérdések, 
délután pedig dr. Székely Sándor?^ 
aktuális külpolitikai kérdések, 
szeptember 1-én Egyetemi Fórum 
dr. Földes Viknos az AOK, dr. 
Minker Emil a GYTK dékánja i -
nak és dr. Hudák János a rek-
tori ifjúsági bizottság elnökének < 
részvételével, este Bulla Miklós: 
а felsőoktatásbon dolgozó KISZ-
szervetetek feladatai а X. kong-
resszus után), s a tábor végére 
kerültek, s a létszám ekkor már 
közel 150 főre csökkent, az egye-
tem KISZ-szervezetének kiemelt 
feladataival való foglalkozás, ill. 
a reszort-feladattervek Ismerteté-
se az alapszervezetek vezetősé-
geinek munfcatervjavaslatainafc 
kidolgozására, a táborban részt 
vevők így sok-sok információval 
felszereikedve kezdhették ugyan 
az évet, de munkaprogramja ik 
csak igen nagy vonalakban vol-
tak meg. Csak az egyetemi szin-
tű feladatok konkretizálódtak, 
de az évfolyam és alapszervezeti 
tervek csak kevés helyen nyerték 
el kiforrott , közel végleges for-
májuka t , amivel az évkezdésnél 
már a tagság elé lehet állni. Egy-
úttal jelentet te ez azt a feladatot 
is. hogy a távolmaradot takat pót-
lólag, a tanév első hetében kel-
lett az év feladataival megismer-

, tetni. Ebből pedig lesz az idén 
bőven: X. kongresszus dokumen-
tumainak feldolgozása, Ifjúsági 
parlamentek, KISZ-es jogosítvá-
nyok gyakorlatban való a lka lma-
zása, a Politikai Bizottság felső-
oktatással foglalkozó határozatá-
ból adódó feladatok kidolgozásá-
ban való részvétel, és sorolni le-
hetne tovább. Ezeket eredménye-
sen teljesíteni nem lehet más-
képp, csak ha kialakul az egész-
seges munkamegosztás, ha min-
denki megtalál ja helyét, szerepét, 
nem kényszerként jelentkező fel-
adatát a programokban, ha min-
denki felkészülten, felelősségtel-
jesen munkálkodik. Mert ez az 
év igazi próbatétel lesz a KISZ 
erejének, politikai alakító tevé-
kenységének. A tábor ehhez 
akart , s talán tudott Is megfelelő 
muníciót biztosítani. Reméljük, 
sikerült. 

SZOTE KISZ Bizottság 

Barátság-
fesztivál 

Az Idei nyár egyik ki-
emelkedő belpolitikai ese-
ménye volt a III. magyar-
szovjet ifjúsági barátság-
fesztivál. A szovjet küldött-
ségből — melyben vala-
mennvi köztársasáa képvi-
seltette magát — 400-an 
testvérmegvéiük vendégsze-
retetét élvezték. Így példá-
ul az odesszai delegáció jó-
részt testvérvárosában. Sze-
geden és környékén töltöt-
te az egy hetet. A fesztivál 
további mintegy 100 szov-
je t résztvevője főként Bu-
dapesten tartózkodott és kü-
lönböző szekciók munká já -
ban vett részt. Természete-
sen. ők is megismerkedtek 
hazánk legszebb táialvaL 
kísérőik, a hasonló létszámú 
magyar küldöttség társasá-
gában. 

A fesztivál két szegedi 
résztvevőjét Fenyvesi Erzsé-
betet. a JATE KISZ-bizott-
ság t i tkárhelyettesét, a JA-
TE OD KISZ-t i tkárát és 
Czinkóczi Lászlót, a JATE 
Kibernetikai Laboratóriu-
mának tudományos segéd-
munkatársá t kér tük meg. 
beszéljenek élményeikről, 
tapasztalataikról. 

# A 100 tagú magyar po-
litikai deleoáció öt szekció 
m u n k á j á b a n vett részt — 
kezdte beszélgetésünket 
Fenyvesi Erzsébet. — Egye-
temi — ennefc munká idban 
vettem részt én —. f iatal ér-
telmiségi — e szekció ülé-
seit látogatta Laci —. kö-

Mlndez. szerintem, a ma-
gyaroknak legalább olvan 
érdekes volt. mint a szov-
jet vendégeknek, hisz olvan 
helyekre ju that tunk el. aho-
vá máskor nemigen. 

# Milyen volt a szemé-
lyes kapcsolat a két delegá-
ció tagjai között? 

— Én úgy gondoltam, egv 
hét alat t nehéz bármifé le 
barátságot kialakítani — v á -
laszolta Czinkóczi László —. 
mert egy-egy ülésen nem 
sok lehetőség van a szemé-
lves kapcsolat kialakítására 
a küldöttek között, Itt azon-
ban úgy a l a k u l t hogv a 
budapesti résztvevők kisebb 
csoportokat hívtak meg a 
lakásukra, s itt már a ven-
dégek is közvetlenebbek 
voltak, oldottabb volt a han-
gulat, több szó esett szemé-
lyes problémákról is. 

— A családlátogatások, a 
kollégiumi vendégeskedések 
során — vet te á t a szót 
Fenyvesi Erzsébet — köz-
vetlenebbé vált a kapcsola-
tunk egymással, s kiderült, 
sok közös nehézségünk van: 
az információáramlás, a vé-
leményezési rendszer hiá-
nyosságai, az érdekvédelem 

A korábbiaknál 
eredményesebben 

A megnyitó több tízezres tömege a Gellérthegyen 

zépiskolai. ifjúmunkás és 
mezőgazdasági dolgozók 
szekciókra oszlott a társa-
ság. Természetesen, ez a 
politikai delegáció plenáris 
üléseket is tartot t , ahol a 
KISZ és a Komszomol 
problémáit beszéltük meg. 
A komszomolisták az esz-
mei-politikai nevelés, a po-
litikai tudata lakí tás fontos-
ságát hangsúlyozták, s utal-
tak gondjaikra Is. többek 
között a nyugati propagan-
da befolyásának növekedé-
sére az i f júság körében. 
Tetszett az az á l láspont juk, 
amit a nálunk is meglevő 
TDK-val kapcsolatban ki-
fejtettek. Ok sokkal inkább, 
a termelés, a gyakorlati élet 
szolgálatába állítják ezt a 
munkát, nálunk ez Inkább 
a lapkuta tás jellegű. 

— Talán még pár szót 
mondha tnánk a szekció ülé-
sekről — kapcsolódott a be-
szélgetésbe Czinkóczi László 
—. ami t nagyon hasznos do-
lognak tar tot tam. Az azonos 
érdeklődésű emberek lob-
ban. elmélyültebben beszél-
gethettek egymással. így 
pé ldáuj a fiatal értelmisé-
giek a felsőfokú szakember-
képzés problémáiról, a dip-
lomások kereseti gondjai-
ról. Szóba került a lakás-
kérdés is. amelv náluk 
ugyanúgy megoldatlan, bár 
ezen némileg segít az irá-
nyított pályaválasztás rend-
szere. Szintén tetszett, hogv 
a magyar házigazdák úgy 
szervezték a programokat, 
hogv minden réteg eljusson 
az őt leainkább érdeklő he. 
lyekre így voltunk például 
a kutató intézetek központ-
jában. a kémiai, a vasipari 
kutatóban, az MSZMP KB 
Társadalomtudományi Inté. 
zetében. a Délpesti Kórház-
ban. de találkoztunk neves 
zenészekkel, művészekkel is. 

hibái stb. Üjdonság volt 
számukra az a kritikus 
hangvétel, ahogy az egyik 
ülésen az előadó a magvar 
felsőoktatás helyzetéről be-
szélt. Mint. mondták, ebben 
az őszinte, kri t ikus megfo-
galmazásmódban követendő 
Déldát lát tak. 

A Ügy tudom, a kul turá-
lis program is színvonalas 
v o l t . . . 

— Egy nagyon jó hangu-
latú gellérthegyi megnyitó-
val indult a fesztivál, ahol 
30 ezren gyűltek össze. A 
legnagyobb élmény a Bu-
dai Parkszínpadon lezajlott 
szovjet gálaest volt szá-
momra. Fergeteges kozák 
tánccal kezdődött, ma jd a 
Szovjetunió mind a 15 köz-
társaságának . kul túrá jából 
adalékot nyújtó, változatos, 
magával ragadó műsor élve-
zői lehettünk. 

• Miiven politikai jelen-
tőséget tulajdonítotok a fesz-
t iválnak? 

— Annak a felhívásnak, 
mely a rendezvénysorozat 
előtt elhangzott : „politikai 
és emberi értelemben is le. 
gyünk házigazdák", azt hi-
szem.' eleget tet tünk. Ügy 
érzem, a jelenlegi politikai 
helyzetben a két nép barát-
ságának demonstrálása igen 
fontos, amit ieleznek Leo-
nyid Brezsnyevnek és Ká-
dár Jánosnak a résztvevők-
höz intézett üzenetei is A 
rendezők nagyszerű, gördü-
lékeny szervezéssel biztosí-
tották. hogv mindenki szá-
mára maradandó élmény le-
gyen ez az egv hét. A szov-
iet politikai delegáció és 
búcsúestről egvenesen a Ke-
leti pálvaudvarra ment. s a 
még ott is folytatódó tánc 
és ének közben búcsúztunk 
tőlük — mondta végezetü' 
Fenyvesi Erzsébet. 

B. T. 

Három hét elteltével éppen itt 
az ideje, hogv szóljunk egyete-
münk éves felkészítő táboráról. 
Táborunkat Boglárlellén a buda-
pesti Műszaki Egyetem táborában 
tartot tuk, szeptember 1—10 kö-
z ö t t 

E három hét elegendő volt ah-
hoz. hogy — leszűrve a tapaszta-
latokat — reálisan megállapít-
hassuk. a négy boglárlel let nap 
értékeit, hiányosságai t Az idő 
ugyanakkor sürget is; éppen azok 
a mostmár ütemesen megoldandó 
feladatok terí tenék a jótékony 
„minden jó volt", vagy éppen 
„elmúlt felejtsük el" fá tylát az 
eseményekre, amelyek ésszerűbb 
és tudatosabb elvégzése érdeké-
ben a tábort szerveztük. 

A sarkítás hasznos, az egyol-
dalú kiemelések akármelyik 
i rányban az értékelés hitelét ron-
t a n á k Ezt azért bocsátom előre, 
mer t mindké t véglet előfordult 
beszélgetésünk során. Első meg-
közelítésben megál lapí that juk, 
hogy a tábor színvonala maga-
sabb. jobb volt az eddig szerve-
zetteknél. Ez természetesen csak 
keveseknek mond valamit, tekint-
ve, hogy ilyen résztvevő gárda 
először gyűlt össze. A korábbi 
gyakorlat szerint ugyanis csak az 
egyetemi, kari és csúcsvezetősé-
geket, valamint a kollégiumi, kul-
turális terület vezetői vettek részt 
ilven felkészítőn. Ezúttal a kör 
bővült az alapszervezeti KISZ. 
titkárokkal. Bevonásuk nem csak 
egyszerűen azt szolgálta, hogv nö-
ve l jük az információkhoz közvet-
lenül jutók számát. Tükrözi ezt, 
a továbbiakban is meghatározó. 
EB elképzelést is. hogy a gyakor-
lati munka, a cselekvés pintérévé 
az alapszervezeteknek kell válni-
uk, a jelenleginél magasabb szín-
vonalon. Ez pedig az információ-
cserébe és szervező m u n k á b a 
való közvetlen bekapcsolás 
nélkül nehezen elképzelhető. 
Így azután azok az alapszerveze-
tek, melyeknek vezetői nem vet-
tek részt a munkában , csak á t té-
teleken keresztül ju tnak a 
munka megkezdéséhez és haté-
kony folytatásához szükséges is-
meretekhez. 

Megállapíthatjuk, hogv az elő-
adások, előterjesztések a bennün-
ket és az elképzeléseinket legköz-
vetlenebbül érintő kérdésekkel 
foglalkoztak. Tóth Zoltán, a KISZ 
KB Agitációs és propaganda Osz-
tály vezetője reálisan értékelte 
mozgalmunk politikai jellegének 
problémáit, szemléletes példák-
kal hozta mindannyiunkhoz kö-
zelebb e munkaterüle t , első látás-
ra kissé idegennek tűnő. a poli-
tika alakí tásában azonban alap-
vető vontkozásait. Knopp András. 
az MSZMP KB osztályvezetője 
az ellenzékiség kérdéséről tar tot t 
konkrétumokkal teli, élvezetes 
előadást. Papp Anna, az MSZMP 
KB alosztályvezetője a legaktu-
álisabb külpolitikai kérdésekkel 

ami viszont egv következő prob . 
lémasorra, a programok telített-
ségére utal. Egyetemünk időszerű 
állami döntéseiről, és a feladatok-
ról Kri.stó Gyula, oktatási rektor-
helvettes szólt. Arról pedig, hogv 
milyennek képzeli el az EB az 
év KISZ-munkáját, a küldöttgyű-
léseken elhangzott felszólalások 
szellemé ben hogyan alakult ki ai 
akcióproflram. valamint sok mA 

sürgős és közérdekű dologr' i 
Kiss Barnabás, a JATE EB ti' 
ká ra tar tot t több előterjesztési 

Első át tekintésre is láthat-' 
hogv a hétfőtől csütörtök dél' 
tar tó három nap mindenkit'', 
nagy intenzitást követelt. Ped 
még nem , l s szóltunk az ezeke 
túli kari megbeszélésekről, az é : 

szakába nyúló vitákról, e lméi!" 
désekről az oktatás megvál toza-
tásának lehetőségeiről. Somh'C> 
Gábor és Sólymost József vezet'1 

Bével. S hosv a szervezett prog-
ramként alkotott kép tel jes le 
gven. említsük még meg a Johbr 
Gabi-estet, discót és a politika• 
vetélkedőt, melynek győztese u 
jogi kar csapata lett. 

Táborunk jelentőségét muta t j a , 
hogv több vendég is meglátogat-
ta. Közöttük volt rektorunk, a 
kari párt- és állami vezetők. Ko 
menszky Péter, a megyei PB pn 
litikai munkatársa. Szilágyi Já-
nos, a megyei PB ifjúsági fele 
lőse. Novákné Halász Anna. r 
Szeged városi KISZ bizottság el-
ső titkára. Vastag Györgyi, a 
KISZ városi bizottság titkára *• 
dr. Lehoczky Pál. c SZOTE KIS7 
EB titkára, a KISZ KB tagja. 

Szabadidő csak ezek után. illet-
ve e programok között nem sok 
volt. A tábor Ideális felszerelt-
sége (köszönet a tábortulajdonos 
BME KlSZ-nekl) és a jó idő, 
szerencsére, lehetővé tették, hogv 
minden töredék időt sportolásra, 
fürdésre, csónakázásra használ, 
hasson fel ki-ki kedve szerint. 
Altalános véleményként elmond-
ható. több rendezvény zsúfoltabbá 
tette volna e négy napot, keve-
sebb viszont nem lett volna meg-
felelő célunk megvalósítására. A 
jő hangulat biztosításához a s tú-
dió is hozzájárult . Megbízható, 
színvonalas m u n k á j u k é r t elisme-
rés illeti a stúdiósokat. Balogh 
Ferencet és Kufcsák Oszkárt. 

A tábor jövőbeni szervezésével 
kapcsolatban azt javasolnánk, ha-
sonló mennyiségű és legalább 
ilyen nívójú programot hat napra 
szervezzünk. Ezáltal biztosítva 
lehetőséget mindenkinek a hal-
lottak nyugodt átgondolására, 
állásfoglalásának — lehetőség 
szerint már kari szinten is — 
megfogalmazására. Így közelebb 
kerülhetnek egymáshoz a karok 
és az OD KISZ-vezetői is. 

összefoglalásként megállapítha-
tó. hogy ez évi felkészítésünk a 
korábbinál eredményesebben szol-

A sportpálya kihasználása — vezetőképző módra 

foglalkozott. Kovács Jenő, a KISZ 
KB t i tkára ismertet te a nemzetkö-
zi ifjúsági mozgalom helyzetét, a 
KISZ-nek nemzetközi fórumokon 
játszott jelentős szerepére is. Bul-
la Miklós a KISZ KB tagia a 
KISZ előtt álló feladatokat logi-
kusan-reálisan rendező koncepció 
keretében ismertette. Végvári lm. 
re, a KISZ KB Egyetemi és Fő-
iskolai Osztálya helyettes-veze-
tőiének előadása már nem • tud ta 
igazán lekötni a hallgatóságot. 

gálta a nevében foglaltakat va-
lós tényanyagot szolgáltatott ah-
hoz. hogy vitás kérdéseket ren-
dezzünk. célokat feladatokat 
konkrétan megfogalmazzunk. A 
tervező munka ' jelentős részére, 
a gyakorlati munka feltételeinek 
megteremtésére azonban ott már 
nem kerülhetett sor. ezeket a fel-
tételeket ég feladatainkat ezek 
után kell megvalósítanunk. 

KOZMA JÓZSFF. 
JATE EB szerv. titk. 
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